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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 10-01-2011 kl. 9:15-12:30  

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager:

Afbud:

Referent:

Pkt. 1.

Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Ole Tinghøj, Gunner Madsen 

Inge Konig 

Betina Kjellerup

Orientering fra kommunen.
v/Afdelingsleder for hjemmeplejen Jette Scheel kl. 10:30 -  11:15

Pr. 1. februar 2010 overtog Jette det ledelsesmæssige ansvar for hjemmeplejen og det administrative 
personale, herudover er hun også afdelingsleder for uddannelsesområdet.
Jette har erfaring med hjemmeplejen fra tidligere job, som Ældrechef i Skibby Kommune.

Hjemmeplejens ydelsesområder er personlig pleje inkl. sygepleje og praktisk hjælp, der arbejdes efter fastsatte 
kvalitetsstandarder, som revideres 1 gang årligt.

Kommunen skal betragtes på lige fod med de private leverandører.
Der er 11 private leverandører heraf yder 2 personlig pleje. Frederikssund Kommune har 2 underleverandører, 
Intervare til indkøb og Trasbo til tøjvask.
Det årlige timeforbrug fordeler sig med ca. 26.158 timer til privat leverandør og ca. 211.514 timer til 
kommunal leverandør, timerne er ekskl. vask og indkøb.
Der er ca. 200 borgere tilknyttet indkøbsordningen og ca. 227 borgere benytter sig af muligheden fortøjvask.

I indeværende år er der udbud på indkøb og tøjvask. I det nye udbud bliver leverandøren 
hovedleverandør til Frederikssund Kommune og ikke som nu underleverandør.

Fra april 2011, reduceres hjemmeplejedistrikterne fra 4 til 3, og en områdelederstilling nedlægges.
Der er 9 gruppeledere, som varetager planlægningen og lettere ledelsesopgaver.
Der er ca. 275 ansatte svarende til 190 fuldtidsstillinger, dette skal i 2011 reduceres til 170.

Der er i 2011 planlagt en budgetbesparelse på ca. 8 mill. kroner på hjemmeplejeområder.
I 2010 er der gennemført en analyse af hele hjemmeplejen, det har resulteret i indføring af BUM styringsmodel, 
som går ud på, at der afregnes efter fastsat timetakst i forhold til visiteret tid.

Dette kræver en stram styring, som bl.a. medfører månedlige afrapporteringer.
Herudover vil der ske en løbende revisitering af borgerne, og brugen af vikarer skal minimeres. Der vil være 
mindre mødeaktiviteter og for at undgå tomgangstider, vil der ske en omlægning af tidspunkter for rengøring.

Sker der en reel stigning i antal af ældre med plejebehov, kan økonomisk afdeling beslutte at øge budgettet.

Som udgangspunkt udfører hjemmeplejen kun vedligeholdelsesrengøring, der er dog i særlige tilfælde 
mulighed for at søge bevilling til hovedrengøring. Hvis bevilling ikke kan imødekommes, kan der for egen 
regning benyttes private leverandører.

Udfordringer i hjemmeplejen er at sikre fortsat kompetenceudvikling samt sikre rekruttering af kvalificeret 
personale. Herunder også elever til Sosu uddannelsen.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 20-12-2010.
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Dagsorden godkendt.
Referat godkendt med bemærkning til pkt. 7, her mangler Hanne oplæg fra Ole Klenke vedr. boligydelse mm.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Ældre- og sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kontakter Egebjerg Købmandsgård vedr. deres henvendelse 
omhandlende indkøb af dagligvarer.

Omdeling af nyhedsbrev fra Danske Ældreråd. Efter nedskæring af budgettet på knap 40 %, er det sidste 
udgave i papirform, fremover sendes det elektronisk til den mailadresse, der er opgivet til sekretariatet. 
Nyhedsbrevet udskrives og sendes til Ældrerådets medlemmer, der ikke har pc.

Deadline for besvarelsen af effektmålingen 2010 fra Danske Ældreråds er overskredet, og derfor ikke til 
behandling.

Ole, Christian og Erik deltog på mødet den 4. januar 2011, hvor baggrunden for og indholdet i Kanal- og 
servicestrategien blev præsenteret nærmere. Efterfølgende ertilrettet høringssvar fremsendt.

Hanne udarbejder og udsender årsrapport fra Ældrerådet til relevante interessenter. Ole kontakter pressen, 
med henblik på annoncering.

Christian påpeger, at udkast til kræftplan for Region Hovedstaden er i høring frem til 18. februar 2011. Hanne 

kontakter Kaj Bang for afklaring omkring høring.

Opfordring til alle om aktivt at benytte debatforum på Ældrerådet hjemmeside. 

http://www.frederikssundaeldreraad.dk/26825281

Der er indvielse af træningslokaler Lundebjerggård, mandag den 24. januar 2011 kl. 15 :00- 16:00.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Martha Wickens.

Omdeling af regnskab for 2010, som viser et merforbrug på kr. -  3.112,01 

Budgettet for 2011 lyder på kr. 70.000.- der overføres 2 x kr. 25.000.-

Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre-■ oa Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 1 Sundhedsaftaler 2011 -2014. 
Der er fremsendt høringssvar.

Sag nr. 2 Kvalitetsstandarder 2011 -  træning
Kommer til høring i Ældrerådet. Materialet kigges igennem inden næste Ældrerådsmøde

Sag nr. 3 Kvalitetsstandarder 2011 -  visitation til praktisk og personlig hjælp.
Kommer til høring i Ældrerådet. Materialet kigges igennem inden næste Ældrerådsmøde

Sag nr. 4 Udvikling og udarbejdelse af Handleplan for Ældre 2011 -2015. 
Udvikling og udarbejdelse af Handleplan medsendes referat.

Sag nr. 8 Udmøntning af budget 2011.
Samling af de brugerstyrede aktiviteter på Lundebjerggård.
Der fremlægges yderligere materiale omkring fremadrettede muligheder på ældreområdet.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
Orientering fra Erik.
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Pkt. 6.

Pkt. 7. 

Pkt. 8.

Sag nr. 7 Udmøntning af besparelse på biblioteket.
Genovervejelse af besparelsen på plejehjemsbetjeningen og besparelsen på lydavisen.

Sag nr. 8 Indførelse af åbne biblioteker i Jægerspris og Slangerup.

Sag nr. 11 Kulturpuljen 2010.
Kulturpuljen for 2010 udgjorde kr. 526.930.- plus overførte midler fra 2009 på kr. 290.000.- 
Der er forbrugt kr. 594.488.- uforbrugte midler kr. 222.442.-

Sag nr. 12 Kulturpuljen 2011.
Budget for 2011 udgør kr. 641.490.- dertil kommer sidste del af budgetoverførsel fra 2007 til 
2011 på kr. 77.000.- Kulturpuljen er på kr. 718.490.- i 2011.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget
Intet.

Høringsmateriale.
Sundhedsaftaler for 2011-2014.
Hanne udarbejder høringssvar, som medsendes referatet.

Næste møde og sted.
Mandag den 31. januar 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Eventuelt.

SKAT.
Der er modtaget henvendelse fra synshandicappet ældre borgere, som klager over tilgængeligheden ved 

Der mangler afmærkning og gelænder ved trapper.

Referat fra sidste Ældrerådsmøde er endnu ikke tilgængeligt på hjemmesiden, dette er beklageligt.

Der er endnu ikke fastsat dato for officiel indvielse af Pedershave.

Af nyhedsbrev nr. 6 fra Danske Ældreråd fremgår det, at kommunerne i 2010 og 2011 får 300 mill. kroner pr. 
år til styrkelse af kvaliteten i ældreplejen. Beløbene fordeles på baggrund afen demografisk nøgle mellem de 
enkelte kommuner.
Ældrerådet ønsker oplyst, hvordan beløbet, der er tildelt Frederikssund Kommune konkret er anvendt i 2010 og 
tænkes anvendt i 2011. Ældrerådet vil også gerne vide, hvor meget Frederikssund Kommune er tildelt.
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